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اصغر فرهادی که این 
روزها به خاطر ســکوت 
رخدادهــای  مقابــل 
مورد  اخیــر  اجتماعی 
انتقــاد قرار داشــت، با 

نگارش یادداشــتی به اعتراضــات اخیر واکنش 
نشان داد. فرهادی در بخشی از یادداشتش گفته: 
بی اعتنایی به چرا ها و پرسش های انباشته شده 
برخلاف تصور کسانی که وظیفه شان پاسخگویی 
ا ست، حاصلش نه فراموشی و آرامش بلکه تحقیر 
اجتماعی ا ست و زخم ملتهب تحقیر مهمترین 
و قوی ترین عامل خشــم. هیچ خشمی به اندازه 
خشم تحقیرشــدگی ماندگار و عمیق نیست. 
بازداشت و تهدید پرسشگران به معنای از میان 

رفتن پرسش ها نیست. پرسش ها باقی اند و...

جلســه  نخســتین 
نمایــش فیلم ســینما 
پاتوق برگزار شد. سینما 
پاتــوق که بــه منظور 
حمایت از فیلمســازان 

جوان و گســترش مراودات بین اهالی رســانه و 
هنرمندان زیر نظر حوزه هنری ایجاد شده است، 
این هفته به فیلم نفس های آرام ســاخته میثم 
 هاشمی طبا و تهیه کنندگی علی مصفا و محمود 
غلامی اختصاص داشــت که با حضــور عوامل 
و بازیگران این فیلم برگزار شــد. در این فیلم که 
مضمونی خانوادگی- اجتماعــی دارد، کوروش 
تهامی، محمود پاک نیت، همایون ارشادی و لیلا 

بلوکات بازی کرده اند.

پانــا  خبرگــزاری 
می نویسد که محمدرضا 
اجــرای  شــهیدی فرد 
ویــژه برنامه های هفت 
در روزهای جشــنواره را 

بر عهده خواهد گرفت. هفت که به تهیه کنندگی 
سید امیر پروین حســینی در شب های برگزاری 
جشــنواره فیلم فجر روی آنتن شــبکه می رود، 
در زمان برگزاری جشــنواره فیلم فجر با اجرای 
محمدرضا شــهیدی فرد به طــور زنده پخش 
می شود. گفته می شود شهیدی فرد صرفا روزهای 
جشــنواره مجری هفت خواهد بــود و بعد از آن 
مجری دیگری اجرای این برنامه را برعهده خواهد 

گرفت.

شــاهرودی،  افشین 
عــکاس پیشکســوت، 
دبیر افتخاری نمایشگاه 
عکــس قصــه پاییز و 
زمستان در موزه سینما 

شــد. این عکاس پیشکســوت در طرح مردمی 
برگزاری نمایشــگاه عکس قصه پاییز و زمستان 
در موزه ســینما که چندی پیــش فراخوان آن 
منتشر شد، شرکت کرده و به عنوان دبیر افتخاری 
مجموع آثار دریافت شــده را برای حضور در این 
نمایشگاه بررسی می کند. این نمایشگاه عکس 
با هدف احترام به نگاه مخاطبان سینمای ایران و 
سهیم شدن در دیدگاه بازدیدکنندگان نسبت به 

موزه سینما برگزار می شود.

فیلم محمد رسول الله 
بــه کارگردانــی مجید 
مجیدی به شبکه نمایش 
خانگی می آید. نســخه 
فیلم  خانگــی  نمایش 

محمد رسول الله شامل فیلم اصلی، فیلم های پشت 
صحنه و عکس های فیلم عرضه می شود. علاوه بر 
توزیع سراسری، نسخه اینترنتی و وی او دی فیلم از 
طریق سایت لوتوس پلی نیز به صورت قانونی قابل 
دانلود است. فیلم سینمایی محمد رسول الله به 
تهیه کنندگی شرکت سینمایی نور تابان با حضور 
داریوش فرهنگ، محسن تنابنده، مهدی پاکدل، 
مینا ساداتی، ســاره بیات، علیرضا شجاع نوری و 

نسرین نصرتی ساخته شده است.

بمیری...  اگه  نمایش 
نوشــته فلوریــان زلر، 
ترجمه ســاناز فلاح فرد 
و به کارگردانی ســمانه 
زندی نژاد قرار است بعد از 

حضور در سی وششمین جشنواره بین المللی تئاتر 
فجر، در تئاتر مستقل تهران اجرای عمومی شود. 
در این نمایش رضا بهبودی، الهام کردا، ســتاره 
پسیانی و کاظم سیاحی ایفای نقش می کنند. اگه 
بمیری پیش از این در فصل تابستان در تماشاخانه 
ایرانشهر اجرا شد و توانست پرفروش ترین نمایش 

سالن ناظرزاده در نیمه  اول  سال 96 شود. 

دبیرخانــه جشــنواره 
تئاتــر فجر در نظــر دارد 
با رویکــرد حمایــت از 
جامعه دانشــجویی برای 
دانشجویان تئاتر تا سقف 

۳۰۰ هزار تومان تخفیف بلیت ۵۰ درصدی و برای 
سایر دانشجویان تا سقف ۱۵۰ هزار تومان تخفیف 
بلیت ۵۰ درصدی در نظر بگیرد، لذا از دانشــجویان 
علاقه مند دعوت می شــود در تاریخ پنجشــنبه 
۲۱دی ماه از ساعت ۱۰ صبح تا ۳ بعدازظهر با همراه 
داشــتن اصل و کپی کارت ملی و کارت دانشجویی 

معتبر به لابی سالن اصلی تئاتر شهر مراجعه کنند.

دریچه
حاشیه

اتفاق
چهره

  سعید روستایی
دوباره پشت دوربین

 فیلتر شدن تلگرام و افت 
۷۰درصدی فروش سینما ها

 یک سال و نیم بعد از مرگ
حبیب مجوز گرفت!

شــهروند| فیلم جدید ســعید روستایی 
که  سال گذشــته با فیلم ابد و یک روز نگاه ها 
را متوجــه خود کــرد، دو هفتــه دیگر کلید 
می خورد. این فیلم که با نام متری شش و نیم 
مقابل دوربین خواهــد رفت، به تهیه کنندگی 

سیدجمال ساداتیان ساخته خواهد شد. 
ســیدجمال ســاداتیان ضمن اعلام زمان 
آغاز فیلمبــرداری از مذاکره با بازیگران فیلم 
متری شــش و نیم گفت. این تهیه کننده در 
حالی از مذاکــره با بازیگــران خبر می دهد 
که پیش از این از شــهاب حســینی، پیمان 
معادی و امیر جدیدی به عنوان بازیگران این 
فیلم نام برده می شــد که ظاهرا جدیدی در 
این فیلم حضور ندارد. گفته می شــود فیلم 
تازه روســتایی در فضای جنوب شهر روایت 

می شود. 

شهروند| عضو کمیســیون بودجه مجلس 
گفت: به دلیل فیلتر تلگرام، هنرمندان تاکنون 

متحمل آسیب های بسیار اقتصادی شده اند.
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی با بیان این که 
۲۰ هزار نفر از تلگرام امرار معاش می کنند و ادامه 
فیلتر تلگرام به نفع نظام و جامعه نیست، گفت: 
با توجه به بی توجهی رسانه ملی به هنر، فضای 
مجازی فرصت بسیار مناسبی برای تبلیغات و 
فروش و رونق آثار هنری بود و افت ۷۰درصدی 
فروش ســینما ها از زمان فیلتر تلگرام نشان از 
اهمیت و میزان تاثیرگذاری اقتصادی این فضا 
دارد. نماینده رشــت با بیان این که هنرمندان 
بشدت از فیلترینگ تلگرام ناراحت هستند، گفت: 
جامعه به فضای مجازی نیــاز دارد و نمی توان 
به یک باره این امــکان را از آنها گرفت و بر تعداد 

بیکاران جامعه افزود.

شهروند| حبیب محبیان، خواننده موسیقی 
پاپ یک سال ونیم پس از درگذشت مجوزدار شد. 
این مجوز درحالی  که در رسانه های غیررسمی از 
بدقولی مدیران فرهنگی برای صدور مجوزهای 
حبیب به عنوان یکی از مهمترین دلایل ناراحتی و 
تشدید بیماری این خواننده محبوب یاد می شود، 
شوخی نابهنگامی اســت که به احتمال فراوان 
انتقادهایی را از مدیران فرهنگی کشور موجب 
خواهد شد. ایلنا خبر می دهد که موزیک ویدیوی 
دیره با صدای احمدرضا محبیان و تصویر و صدای 
نه چندان شفاف زنده یاد حبیب محبیان از دفتر 
موسیقی وزارت ارشــاد مجوز گرفته است. این 
اتفاق درحالی رخ داده که حبیب محبیان در تمام 
سال هایی که به ایران بازگشته و در شمال کشور 
ســاکن بود، هرگز اجازه فعالیت رسمی در بازار 

موسیقی داخلی را پیدا نکرد.

شهروند| فروشــنده اصغر فرهادی که  سال 
گذشته جایزه اســکار بهترین فیلم خارجی را 
برد؛ امســال در ادامه موفقیت جشنواره ای اش 
نامزد جوایز آکادمی فیلم و تلویزیون بریتانیا یا 
همان بفتا هم شــد. این فیلم در بخش بهترین 
فیلم غیرانگلیســی زبان با فیلم های او ساخته 
پل ورهوفن، اول پدرم را کشــتند به کارگردانی 
آنجلینا جولی، ندیمه پارک چان ووک و بی عشق 
آندری زویاگینتســف رقابت می کند.  بفتا که 
به اسکار بریتانیا مشهور اســت، درست فردای 
جوایز گلدن گلوب؛ رقابتی سنگین را بین آثاری 
چون دانکرک، شکل آب، تاریک ترین ساعت و 
ســه بیلبورد خارج از ابینگ میزوری نوید داده 
است. در این بین شکل آب با کسب ۱۲ نامزدی 
ازجمله بهترین فیلم، بهترین کارگردان و بهترین 

فیلمنامه موفق ترین فیلم به شمار می آید.

 فروشنده
نامزد بفتا 2۰18 شد 

حمیدرضا عظیمی| موسیقی قرار است آرام کند 
اما حالا، گویا بخشــی از آرامش را می گیرد. این گزاره 
البته مختص اصل موسیقی نیست، اما آنچه قرار است 
به عنوان جشنواره موسیقی فجر برگزار شود و طی این 
سال ها هم اجرا شــده، چیزی غیر از تکرار نیست. این 
نظراتی است که کم و بیش دارد تکرار می شود و فضای 

جامعه موسیقی را فرامی گیرد! 
در این میانه، گاهی مقایسه هم پیش می آید. هستند 
کســانی از اهالی موسیقی که جشــنواره فیلم فجر و 
رخدادهــای آن را ملاک قرار می دهنــد و می گویند 
به جشنواره فجر نگاه کنید. بیشــتر دوره ها این اتفاق 
افتاده که این دوره برگزار می شود و بعد به دلیل تاثیری 
که ایجاد می کند، فیلم هایی با سبک و سیاقی خاص 
تولید می شود. جشنواره فیلم فجر با این قیاس گاهی 
رخدادهای جدید را در خود می بیند. خدا رحمت کند 
برنامه هفت را! دو دوره پیش وقتی فیلم »ماهی و گربه« 
در جشنواره به نمایش درآمد و در ویژه برنامه جشنواره، 
کارگردانش حاضر شــد، افخمی به او گفت: تا قبل از 
این که این فیلم را ببینیم، گمانم این بود که سینما به 
خانه آخر رسیده و از این پس هر اتفاقی بیفتد در اصل 
تکرار هر آن چیزی است که قبلا تجربه شده است، اما 
این به من نشــان داد که هنوز هم می توان تجربیاتی 
جدید داشت. فیلم ماهی و گربه فیلمی است که در یک 
»پلان« ساخته شده و اهالی سینما آن را تجربه ای نو در 

ایران تعبیر کردند. 
با این حــال، احتمالا همین گروهی که جشــنواره 
موسیقی فجر را با جشنواره فیلم فجر مقایسه می کنند، 
»تجربه نو« را حلقه مفقوده جشنواره می دانند و برخی 
هم از اساس می گویند که آنچه در این جشنواره اتفاق 
می افتد، خیلی هم به جشــنواره نمی مانــد! و آن را 
میهمانی ای می دانند که محل تمرکز اجرای تعدادی 

کنسرت است!
 جشنواره و جایزه همراه منتقدان

آن طور که اهالی موسیقی درباره جشنواره های رایج 
موسیقی می گویند، در دنیای موسیقی به طور معمول 
جشنواره ها بیشتر حمایتی هســتند، به این معنا که 
هدف از برگزاری جشنواره ها این است که یا ازچهره های 
جدیدی که پا به عرصه گذاشته اند، حمایت شود یا از 
موسیقی مهجور که در کنســرت های معمول هوادار 
ندارد و مجال اجرا پیدا نمی کند، حمایت می کنند. یک 
نمونه که در این موارد نام برده می شــود »یورو ویژن« 
است. در این میانه، تفاوت خاصی هم بین »جشنواره« 
و »جایزه« قایل می شــوند و می گویند جشنواره ها با 
همان هدف و تعریفی که گفته شد، برگزار می شود و 

چند روز تا چند ماه )مثل یورو ویژن( برگزاری شان طول 
می کشد و »جایزه« هم در اصل مراسمی است )مانند 
گرمی، آمریکن میوزیک و ..( که برگزیدگان هر  سال در 
بخش های مختلف موسیقی را مشخص می کند؛ مانند 

بهترین ویدیوکلیپ، بهترین قطعه پاپ، راک و ...
با این تعریف، جشنواره موسیقی فجر را معلوم نیست 
باید در کدام تقسیم بندی قرار دهیم. شیوه برگزاری این 
مراسم موسیقی این طور است که گروه های موسیقی 
که البته طی  ســال هم به کرات کنســرت داشــته و 
کارهایشان را همه دیده اند، در جدولی قرار می گیرند و 
بلیت می فروشند که با کنسرت های طی سالشان خیلی 
تفاوتی ندارد و در بازه ای یک هفته- ۱۰ روزه به اجرای 
برنامه می پردازند. برخی بر این اعتقادند که این شیوه در 
اصل تکرار همان چیزی است که نه تنها طی  سال که 

حتی در سنوات مختلف آن را دیده ایم.
پیروز ارجمند از اهالی موسیقی 
که ســابقه دو دوره ریاست بر 
جشنواره موسیقی فجر را در 
کارنامه دارد، درباره برگزاری 
جشنواره موسیقی فجر تقریبا 
به همین موضوعات اشاره دارد. 
او بــه »شــهروند« گفــت: 
جشنواره موســیقی فجر در این سی وچهار دوره که از 
عمرش می گذرد، از آن اهداف اولیه ای که برایش دیده 
شده بود، فاصله گرفته است. آنچه در آغاز کار جشنواره 
قرار بود انجام شود، در دید قرار دادن موسیقی انقلاب 
بود که طی دوره های برگزاری، این اتفاق نیفتاده چه در 
۲۰ سال ابتدایی برگزاری که جشــنواره دنبال یافتن 
هویت خود بود و چه بعد از آن. درواقع جشنواره فجر در 
این سال ها دچار نوعی دگردیسی شده و حالا هم این که 
بگوییم در طول برگزاری جشــنواره اتفاقاتی را شاهد 
خواهیم بود که به دلیل ظرفیت جشنواره در دید و منظر 
عموم قرار می گیرد، چنین نیست. درواقع در دولت آقای 
روحانی به این دلیل که گروه های داخلی در طول  سال 
به وفور برنامه اجرا می کنند و حتی گروه های خارجی 
هم بــه ایران می آیند و کنســرت برگــزار می کنند، 
نمی توان گفت جشــنواره ظرفیت جدیدی در اختیار 

قرار می دهد.
ارجمند افزود: متاســفانه در دو دوره گذشــته هم 
جشنواره به سمت تجاری شدن رفته است و در اصل 
موضوعــات خیلی روتیــن در آن رخ می دهد، البته با 
حواشــی زیاد طوری که اگر اخبار مربوط به جشنواره 
در دوسال گذشته را مرور کنید، خواهید دید برخی از 
موضوعات مالی و موارد غیرشفاف هم درباره جشنواره 

مطرح شده است و اینها جشنواره موسیقی فجر را به 
سمت حاشیه برده است. 

هوشــنگ جاوید، پژوهشگر 
موسیقی نیز از منتقدان به این 
وضع است. او گفته است: با این 
شــیوه اجرا و درحال حاضر، 
جشنواره موســیقی فجر چه 
هیجانی دارد؟ اگر هدف اعتلای 
موســیقی ایرانی است که این 
کار با فروش بلیت انجام نمی شود. جشنواره موسیقی 
فجر باید پایگاه جدی برای جذب توریست خارجی ایجاد 
کند اما تاکنون فکری در این باره نشده است. از طرفی 
باید برای بیننده داخلی هم فضای استقبال ایجاد کنند 
که باز هم برای آن فکری نشــده اســت. به گفته این 
پژوهشگر موسیقی، صرف این که به سفارتخانه ها نامه 
بنویسیم که چنین جشنواره ای درحال برگزاری است و 
شما هم از آن دیدن کنید کار عجیب و غریبی نیست. 
جاوید افزود: باید این جشنواره از نظر تبلیغ، طراحی و 
اجرایی قدرت پیدا کند تا بتواند گروه های خوب داخلی و 
جوان را جــذب و برای حضور آنها در جشــنواره های 
بین المللی صحنه ای ایجاد کند اما این خصلت در این 
جشنواره نیست و صرفا یک جشنواره اجرایی و آماری 
است. باید در جشنواره موسیقی فجر فضای استقبال 
مردم نیز فراهم شود. او درباره طرح پیشنهاد به جشنواره 
هم با بیان این که به پژوهشگران جفا شده است، گفت: 
نه تنها من بلکه دوستانم و پژوهشگران دیگر هم در این 
زمینه طرح دارند، اما چــرا باید طرح خودمان را مطرح 
کنیم؟ ما نیازی نداریم که خودمان را مطرح کنیم. من 
دیگر خسته شده ام و ترجیح می دهم در فضای دانشگاه 
تدریس کنم، با هر ســختی و بدبختی که شده است، 
کتابم را چاپ کنم و نان از فضل خداوند و همت بازوی 
خــودم بخورم. جاوید بــا بیان این که باید جشــنواره 
موسیقی فجر درباره این که چه کاری انجام می دهد، فکر 
کند، افزود: چرا باید انتخاب گروه ها در جشنواره به جایی 
برسد که یک عده تکرار و عده دیگری محروم شوند. چه 
کسانی صحنه را برای معرفی گروه ها آماده می کنند؟ آیا 
معرفی گروه هــا به صورت علمی- پژوهشــی صورت 
می گیرد یا با روابط دوستانه انجام می شود؟ من واقعا دلم 
می سوزد. هزینه کلانی هر ساله صرف می شود اما هیچ 
تأثیری در موسیقی جامعه ندارد و متاسفانه حرکت های 
دیگر هم به همین شکل اســت؛ برای مثال در بخش 
جنبی به یک اثــر چند جایزه می دهنــد. کجای این 
موضوع داوری است؟ واقعیت این است که از جاهایی، 

سفارش هایی می شود. 

موسیقی فجر؛ سلیقه ساز
اینها بخشی از ماجرای هر ساله است که جشنواره 
فجر با آن دست به گریبان بوده و هست. جشنواره ای 
که گفته می شــود بیش از هر چیز ایراد دولتی بودن 
با آن همراه اســت. پیروز ارجمند در بخش دیگری 
از گفت وگوی خود با »شــهروند« بــه این موضوع 
اشــاره کرد که در دولــت آقای روحانی  هــزار نفر از 
اهالی موســیقی و منتقدان این حوزه، اساسنامه ای 
برای جشنواره موسیقی نوشــتند و آن را به معاونت 
هنری که آقای مرادخانی مســئولش بود، ارســال 
کردند اما متاســفانه آقای مرادخانی به این دلیل که 
دیدِ محفلی داشــت به این اساسنامه توجهی نکرد و 
درواقع با این کارش به اهالی موسیقی دهن کجی کرد. 
همین موضوع هم باعث شده در دوسال گذشته اگر 
نگوییم همه بلکه بخش موثری از اهالی موسیقی این 
جشنواره را تحریم کرده اند، اما با آمدن آقای حسینی 
به معاونت هنری، خوشبختانه این وضع تغییر کرده 
و ایشان با جلســاتی که درباره جشــنواره فجر با او 
گذاشــته ایم، خیلی علاقه مند است که شیوه جدید 
را در جشنواره عمل کند و جشــنواره به خود اهالی 
موسیقی واگذار شــود و رنگ و بوی دولتی آن کاملا 
از بین برود. متاسفانه در این سال ها خود جشنواره به 
دلیل فضایی که داشت به جای این که باعث همدلی 
بین اهالی موسیقی شــود، خودش به عامل افتراق 
تبدیل شده بود. آقای حسینی، معاون جدید فرهنگی 
وزارت ارشــاد علاقه مند است جشنواره اساسنامه ای 
داشته باشــد و هویت پیدا کند. امسال که گذشت و 
درواقع بخش مهمی از اهالی موسیقی این جشنواره 
را تحریم کرده اند، اما از  سال آینده بنا بر صحبت هایی 
که داشته ایم، جشــنواره توسط خود اهالی موسیقی 

برگزار خواهد شد.
تمام این مــوارد در جای خود، امــا به گفته برخی، 
اتفاقی که در طول ســال های گذشته افتاده این است 
که جشنواره توانسته نوعی سلیقه سازی کند و استقبال 
از بخش غیر پاپ، نشان می دهد که جشنواره بر خلاف 
آنچه در جامعه می گذرد برای موسیقی ملی و سنتی، 

مخاطب پیدا کرده است.
این موضوع البته منتقد هــم دارد، چنان که پیروز 
ارجمنــد می گویــد: نباید ملاک این سلیقه ســازی 
مخاطبان جشنواره باشند، به این دلیل که در جشنواره 
موسیقی فجر، بلیت فروشــی عملا انجام نمی شود و 
بیش از ۵۰ درصد بلیت های جشــنواره فجر اهدایی 
است و بیشتر مخاطبان به این دلیل آمده اند که دعوت 

شده اند و با انتخاب قبلی به جشنواره نمی آیند!

جشن تولد افشــین یداللهی، 
ترانه ســرای فقید کشورمان 
بر ســر مزار او برگزار می شود. 
آرش یداللهی برادر این ترانه سرا 
از حضــور جمعی از دوســتان و 
همکاران افشــین یداللهی در روز 
جمعه، ۲۲دی بر ســر مزار او خبر داد. به گفته 
یداللهی این مراســم گردهمایی از ساعت ۱۵ 
الی ۱۷ روز جمعه در قطعه هنرمندان بهشــت 
زهرا)س( و بر ســر مزار این هنرمند از دســت 
رفته برگزار می شود. محمدرضا فروتن، فردین 
خلعتبری، بابک زرین و جمعی از جامعه پزشکان 
و هنرمندان موسیقی ازجمله چهره های حاضر 

در این مراسم خواهند بود.

هافینگتون پســت گزارش داد که 
موسسه ملی جوانان آمریکا 
مســابقه ای بین کــودکان 
ترتیــب داده تا کتابــی درباره 
زنان بنویســند و بــا یکدیگر در 
شناساندن شــخصیت های زنان 
موفق به جامعه رقابت کنند. سوفیا هانسون، مدیر 
این موسسه گفت: بزرگ کردن دختران در دنیای 
کنونی بسیار سخت است. در جامعه کنونی به 
زنان بی احترامی می شود. دانش آموزان با نوشتن 
کتاب درباره زنان موفق یــاد می گیرند به زنان 
احترام بگذارند.  هانسون به همراه دو مدیر دیگر 
این موسسه؛ جیمی جاپی و کارولین کراوفورد، 
مسابقه نگارش زندگینامه زنان موفق را در  سال 

۲۰۱۷ آغاز کردند.

رمان ارکیده های من نوشــته فرزانه 
ســکوتی در نشــر پیدایش 
منتشــر شــد. این کتاب در 
۱۵6 صفحه با شمارگان ۵۰۰ 
نســخه و قیمت ۱۲هزار تومان 
عرضه شده اســت. فرزانه سکوتی 
فارغ التحصیل مقطع کارشناسی ارشــد زبان 
فرانسه، مترجم زبان فرانســه و بازیگر تئاتر در 
نمایش های برتولت برشت و تنسی ویلیامز به 
کارگردانی حمید سمندریان، محمد داوودی، 
نیما دهقان و... اســت. او در چند فیلم کوتاه و 
سریال نیز حضور داشته و برای مجله نمایش کار 
ترجمه انجام می دهد. از این نویسنده و مترجم 
پیش از این ترجمه نمایشــنامه ســه روایت از 

زندگی به قلم یاسمینا رضا را خوانده ایم.

کتاب غضب نوشــته رابرت ای.اف. 
تورمن با ترجمه مهین خالصی 
توسط نشــر ققنوس منتشر 
شد. این کتاب ششمین عنوان 
از مجموعــه هفت گنــاه کبیره 
اســت که این ناشــر ترجمه اش را 
چاپ می کند. حســد، غرور و طمع، تن پروری و 
شکمبارگی ۵ کتابی هستند که پیش از غضب 
در قالب این مجموعه به چاپ رسیده اند. نویسنده 
کتاب که در حوزه فلسفه شرق صاحب نظر است، 
در این کتاب به بررسی مسائلی چون مبارزه فردی 
با غضب، بحران های جهانی به وجود آمده بر اثر 
ایدئولوژی های عقیدتی، تعصب ورزی مذهبی و 

تبعیض نژادی پرداخته است.

ادبیات

می نویســد  ورایتی 
وین دیزل ستاره فیلم 
ســریع و خشمگین به 
یــک فرنچایز اکشــن 
دیگر ملحق می شــود. 

ایــن بازیگر درحال مذاکره اســت تــا به فیلم 
علمی-  تخیلی بلادشــات بپیونــدد که بر پایه 
یک شــخصیت کمیک بوکی ساخته می شود. 
شخصیت بلادشات که نخســتین بار در  سال 
۱99۲ معرفی شد، سربازی است که در آستانه 
مرگ قرار دارد اما قدرت ترمیم بالا و تغییر شکل 
پیدا می کند که به خاطر نانوماشین هایی است 

که در جریان خونش حرکت می کنند. 

گــری اولدمن که در 
مراســم گلدن گلوب 
به عنوان بهترین بازیگر 
انتخاب شــد؛ لحظه به 
زانو درآمــدن  هالیوود 

به سبب اتهامات مربوط به رسوایی های جنسی 
را لحظه ای انقلابی خوانــد و تأکید کرد؛ از چند 
دهه پیش تصمیم به قطــع ارتباط و همکاری 
با  هاروی واینســتین غول بدنام سینما و رسانه 
گرفت. ورایتی از قول اولدمن می نویسد. از همان 
نخستین ملاقاتمان در  سال 9۲ حس بدی بهم 
منتقل کرد و گفتم بیــا هیچ وقت با این یارو کار 

نکنیم و هرگز هم همکاری نکردم.

گیرمو دل تورو برنده 
جایزه کارگردانی گلدن 
گلوب؛ اعلام کرد به رغم 
این که به انــواع هیولاها 
علاقه منــد اســت، اما 

قصد ندارد درباره دونالد ترامپ فیلم بسازد. ساخته 
جدید دل تورو که شــکل آب نام دارد، عشق یک 
زن نظافتچی با مردی دوزیست را روایت می کند. 
دل تورو گفت: مهمترین نکته در ارتباط با افسانه ها 
این است که آنها برای بیان مسائلی خلق شدند که 

نمی توان به راحتی بیانشان کرد. 

سینمای جهان
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روایتی از برگزاری جشنواره هر ساله موسیقی فجر

»تکرار« بدون »اتفاق« یا جریان »سلیقه ساز«
 پیروز ارجمند: از سال آینده جشنواره موسیقی فجر توسط اهالی موسیقی برگزار خواهد شد


